
PROTOKÓŁ Nr XXXII/09

z przebiegu XXXII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 29 maja 2009 r.

od godz. 1300 do godz. 1600 w świetlicy wiejskiej w Kosztowie.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin- Mucha-Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Daria Stranz – kierownik Ref. GNRiL,

•Teresa Mikołajczak – główny księgowy,

•Regina Witczak – inspektor ds. OZKS,

•Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy Wyrzysk,

•Wacław Michalec – główny specjalista ds. zagospodarowania przestrzennego,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Marian Cybulski – dyrektor SAPO,

•Andrzej Chałabiś – dyrektor SAM- u,

Inni gości: 

•Marlena Januszewska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Kosztowie,

•Bożena Przydział – kierownik Filii Powiatowego Urzędu Pracy w Wyrzysku,

•Danuta Wojciechowska – dyrektor ZOZ Wyrzysk,

•dr Allmuteaz Nastrullah Bellach – z-ca dyrektora ZOZ Wyrzysk,

•Tygodnik Nowy,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2



Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu,

3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu, 

4) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu Wielkopolskiemu,

5) przeznaczenia części pożyczki umorzonej przez Wojewódzki  Fundusz  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na zadania  inwestycyjne  realizowane 

w zakresie ochrony środowiska i gospodarki wodnej,

6) zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk – budowa boiska wielofunkcyjnego 

z zapleczem – Orlik 2012,

7)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie   uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 r.,

8)  ustalenia  opłaty  za  świadczenia  w  przedszkolach  i  oddziałach  przedszkolnych 

w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym  jest  Miasto  i  Gmina 

Wyrzysk,

9)  ustalenia  wysokości  stawki  procentowej  opłaty  adiacenckiej  z  tytułu  wzrostu  wartości 

nieruchomości  w  związku  z  budową  urządzeń  infrastruktury  technicznej  oraz  z  tytułu 

wzrostu  wartości  nieruchomości  spowodowanego  jej  podziałem.  absolutorium  dla 

Burmistrza Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu za 2008 rok.

10)  zabezpieczenia  w  formie  „weksla  in  blanco”  prawidłowego  wydatkowania  środków 

Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na inwestycję p. n. „Budowa centrum sportowo – 

rekreacyjnego w Osieku nad Notecią – boisko  wielofunkcyjne  „  w  ramach  programu 

„Budowa wielofunkcyjnych boisk sportowych ogólnie dostępnych dla dzieci i młodzieży”.



10. Informacja  Przewodniczącego  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za II półrocze 2008 

r.  oraz  informacja  Przewodniczącego  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej  w Wyrzysku o stanie ochrony środowiska na terenie Gminy 

Wyrzysk.

11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

12. Interpelacje i zapytania radnych.

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

14. Wystąpienia sołtysów.

15. Wolne głosy i wnioski.

16. Zakończenie obrad.

Sesję  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  poprzedził  występ  dzieci  ze  Szkoły  Podstawowej 

w Kosztowie. 

1. Otwarcie sesji.

O usprawiedliwienie prosił Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku, Pan Leszek Haufa oraz 

radni Rady Powiatu w Pile, którzy ze względu na udział w sesji Rady Powiatu w Pile nie mogli 

wziąć udział w dzisiejszej sesji – poinformował przewodniczący.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu Rady.

3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie  z  przyjętą  zasadą  wg kolejności  alfabetycznej  na  liście  obecności  na sekretarza  obrad 

wybrany został radny, Pan Leonard Borowczyk.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący na wstępie zapytał czy do przedstawionego porządku obrad ktoś z radnych bądź 

Pani burmistrz chciałaby wnieść poprawki?

Głos zabrała burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która prosiła o wprowadzenie w punkcie 9 trzech 

projektów uchwał w sprawach: udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 



Pilskiemu dot. dofinansowania systemu CEPIK jako pkt 9 ppkt 3, zaciągnięcia kredytu na zadanie 

inwestycyjne: Wyrzysk – budowa boiska wielofunkcyjnego z zapleczem – Orlik 2012 jako ppkt 6 

oraz uchwały w sprawie zabezpieczenia w formie „weksla in blanco” prawidłowego wydatkowania 

środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na inwestycję p.n. „Budowa centrum sportowo – 

rekreacyjnego  w  Osieku nad  Notecią  –  boisko  wielofunkcyjne”  w ramach  programu „Budowa 

wielofunkcyjnych boisk sportowych ogólnie dostępnych dla dzieci i młodzieży” w ppkt 10 pkt 9.

Przewodniczący powiedział, że każdą ze zgłoszonych zmian należy przegłosować. 

W związku z powyższym przystąpiono do przegłosowania zgłoszonych zmian.

Projekt uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej  w formie dotacji  celowej  Powiatowi 

Pilskiemu przyjęty został jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Projekt  uchwały w sprawie zaciągnięcia  kredytu  na zadanie  inwestycyjne:  Wyrzysk -   budowa 

boiska wielofunkcyjnego z zapleczem – Orlik 2012 przyjęty został jednogłośnie, przy 15 głosach 

„za”.

Kolejna  zmiana  polegająca  na  wprowadzeniu  do  prządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie 

zabezpieczenia  w  formie  „weksla  in  blanco”  prawidłowego  wydatkowania  środków  Funduszu 

Rozwoju  Kultury  Fizycznej  na  inwestycję  p.n.  „Budowa  centrum  sportowo  –  rekreacyjnego 

w Osieku nad Notecią – boisko wielofunkcyjne” w ramach programu „Budowa wielofunkcyjnych 

boisk sportowych ogólnie dostępnych dla dzieci i młodzieży” przyjęta została jednogłośnie, przy 

15 głosach „za”.

Następnie  przewodniczący  odczytał  przyjęty  porządek  obrad  po  czym  przystąpiono  do  jego 

realizacji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony był do wglądu w biurze Rady, 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku  z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze względu na brak uwag zaproponował, aby przyjąć protokół bez jego odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła protokół Nr XXXI/09 z dnia 28 kwietnia 2009 

roku.

6.Sprawozdanie  Burmistrza z  działalności  w okresie  międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Na wstępie Pani burmistrz poinformowała, że sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie 

międzysesyjnym  przedłożone  zostało  Wysokiej  Radzie  w  dniu  dzisiejszym  i  w  związku 



z powyższym burmistrz  ograniczyła  się  do przedstawienia  najważniejszych kwestii.  Odbyło się 

zebranie w Żelaźnie dotyczące przedstawienia mieszkańcom Dąbek i Żelazna projektu kanalizacji 

sanitarnej.  Zebranie  to  miało  na  celu  wyjaśnienie  istniejących jeszcze  wątpliwości  jak  również 

udzieleniu  odpowiedzi  na  pytania  mieszkańców.  Ponadto  odbyło  się  także  kolejne  spotkanie 

odnośnie  budowy  ścieżki  rowerowej  na  trasie  Wyrzysk  –  Osiek.  W  roku  bieżącym  zostanie 

opracowana  dokumentacja,  natomiast  w  roku  następnym będą  zrealizowane  roboty  przy  czym 

Wielkopolski  Zarząd Dróg Wojewódzkich w Poznaniu wnioskował, aby Miasto i Gmina Wyrzysk 

była inwestorem dla etapu zadania, który przebiegał będzie w drodze gruntowej gminnej o numerze 

działki 128 oraz częściowo przy niej. Dalsze rozmowy i uzgodnienia odbędą się we wrześniu bądź 

październiku   -  dodała  burmistrz.  Ponadto  burmistrz  poinformowała,  że  odbyło  się  spotkanie 

z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz głównych wykonawców 

na budowie obwodnicy Wyrzyska, które miało na celu przedstawienie etapu wykonania inwestycji 

oraz  wyjaśnienie  wątpliwości  co  do  spraw  związanych  z  ochroną  środowiska  czy  planowania 

przestrzennego. Kontynuując wypowiedź burmistrz powiedziała, że odbyło się szkolenie w ramach 

nowego  programu  operacyjnego  „Ryby”.  Było  to  szkolenie  zorganizowane  dla  przedstawicieli 

15 gmin przez Urząd Marszałkowski – powiedziała burmistrz. Ponadto dodała, że aby skorzystać ze 

środków należałoby założyć Lokalną Grupę Rybacką, uchwalić lokalną strategię oraz przejść przez 

liczną  ilość  procedur.  Natomiast  wnioski  o  dofinansowanie  zadań  ujętych  w  lokalnej  strategii 

musiałyby zostać złożone w miesiącu październiku. Wójtowie oraz Burmistrzowie, którzy wzięli 

udział w spotkaniu stwierdzili, iż  jest to niewykonalne w tak krótkim terminie. W dniu 28 maja br. 

odbyło się Nadzwyczajne Zgromadzenie Wspólników PI-W „NOTEĆ”, na którym podjęto uchwałę 

dotyczącą  zbycia  udziałów  spółki.  Ponadto  na  spotkaniu  tym przedstawiono  różne  propozycje 

dotyczące  cen  zbycia  udziałów począwszy od  ceny bilansowej,  która  wynosi  około  42  zł  oraz 

nominalnej wartości księgowej, która wynosi 50 złotych – poinformowała burmistrz. W związku 

z różnymi propozycjami nie postanowiono nic co mogłoby rozstrzygnąć tę kwestię. Należy przede 

wszystkim temat ten przedyskutować i rozwiązać go w taki sposób, aby był on zgodny  z prawem. 

W  tym  samym  dniu  odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  Enea  Operator  w  sprawie 

przebudowy  linii  energetycznej  w  ulicy  Grunwaldzkiej  oraz  Kościuszki  w  Wyrzysku  – 

poinformowała burmistrz oraz dodała, że problem ten również należy przedyskutować. 

Na tym burmistrz zakończyła swą wypowiedź.

Przewodniczący  Rady  podziękował  Pani  burmistrz  za  przedstawienie  sprawozdania  po  czym 

otworzył dyskusję nad przedstawionym sprawozdaniem.

Radny,  pan  Zbigniew  Piotrowski zwrócił  się  z  prośbą  o  szersze  przedstawienie  informacji  ze 

spotkania z Panią stomatolog, które odbyło się w dniu 11 maja 2009 r.   



Burmistrz  odpowiedziała,  że  Pani  stomatolog jest  zainteresowana pracą w Osieku nad Notecią. 

Został  przygotowany  schemat  podłączenie  niezbędnych  sieci  do  gabinetu,  aby  można  było 

rozpocząć  działalność.  Prace  w  tym  zakresie  zostały  powierzone  dyrektorowi  Samorządowej 

Administracji  Mieszkaniowej  w  Wyrzysku  –  wyjaśniła  burmistrz  –  dodając,  iż  rozpoczęcie 

działalności planowane jest na miesiąc wrzesień br. Stomatolog zapewniła, iż sprzęt i usługi będą 

prowadzone na wysokim poziomie. Obecnie poszukuje mieszkania w Wyrzysku – dodała burmistrz.

Radny, Pan Lech Ozimina odnośnie kwestii słupów przy ulicy Grunwaldzkiej i Kościuszki zapytał 

czy zadanie to będzie zrealizowane czy nie? Ponieważ jak dotąd szukane są przyczyny, aby zadania 

tego nie zrealizować.

Burmistrz  odpowiedziała,  że  Operator  Enea  zamierza  w tym roku  wykonać  te  roboty  w ulicy 

Kościuszki oraz Grunwaldzkiej. Jedyny problem to kwestia posadowienia słupów, przeniesienia ich 

w inne miejsca, jednak jest to kwestia o przedyskutowania. Jedyny możliwy powód, dla którego nie 

miałoby zadanie to zostać zrealizowane w tym roku to sytuacja kiedy nie dojdzie do zastosowania 

rozwiązań proponowanych przez Enea Operatora i wykonawstwo w innej wersji to niestety, ale 

zadanie będzie możliwe do realizacji w roku następnym.

Przewodniczący potwierdził, iż przed Sesją prowadzone były rozmowy n. t. realizacji tej inwestycji 

i problemu jakim jest przesunięcie słupów, jednak wyznaczony został termin spotkania odnośnie 

cyt.  inwestycji  na  dzień  3  czerwca,  godzinę  1730 i  w  związku  z  powyższym  przewodniczący 

zaprosił Panią Burmistrz na spotkanie. 

Dalszej dyskusji nie nawiązano.  

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 

do protokołu. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

7.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

W  związku  z  nie  wyrażeniem  woli  zabrania  głosu  przez  radnych  przewodniczący 

poinformował, że w dniu 18 maja odbyło się spotkanie Komitetu Organizacyjnego Obchodów 100 

– Lecia powstania Ochotniczej Staży Pożarnej w Osieku nad Notecią, w którym uczestniczyli m.in. 

Pani Burmistrz, Pan Starosta, Prezes Zarządu OSP Osiek oraz Prezes Zarządu Miejsko – Gminnego 

OSP, Pan Edward Gaczkowski, Prezes Zarządu Miejsko – Gminnego, pan Stranz oraz druhowie 

z Jednostki OSP  Osiek. Na spotkaniu przestawiono plan obchodów uroczystości,  która odbędzie 

się w dniu    21 czerwca br. o godzinie 1100.  Ponadto w środę tj. 27 maja br. przewodniczący wraz 

z  Panią  Burmistrz  uczestniczył  na  zaproszenie  Marszałka  Województwa  Wielkopolskiego 



w obchodach       10 – Lecia Powstania Województwa Wielkopolskiego, jak również uroczystość ta 

związana  była  z  Dniem  Samorządowca  –  dodał  przewodniczący.  W  związku  z  powyższym 

przewodniczący  przekazał  serdeczne  życzenia  od  Marszałka  Województwa  Wielkopolskiego 

z okazji święta Samorządowca pracownikom etatowym samorządu wyrzyskiego oraz radnym Rady 

Miejskiej w Wyrzysku. 

W związku  z  nie  nawiązaniem  dyskusji  przewodniczący  zamknął  przedmiotowy  punkt  obrad 

przystępując do kontynuacji przyjętego porządku obrad.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

W  związku  z  nieobecnością  radnych  Rady  Powiatu  w  Pile  oraz  niewyrażeniem  woli 

zabrania głosu przez pozostałych gości przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt obrad.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 rok

Głos zabrała skarbnik gminy, pani Małgorzata Martin – Mucha. 

Na wstępie skarbnik przypomniała, że zmiany były przedmiotem posiedzeń Komisji w miesiącu 

maju.  Zmiany polegały na wprowadzeniu FOGR-u w wysokości  120.000 zł,  dotacja  w kwocie 

333.000 zł z przeznaczeniem na „Orlik”. Dalsze zmiany związane były ze zwiększeniem wydatków 

w budżecie o kwotę 1.  055.409 zł  z następującym finansowaniem: dochody budżetowe zostały 

zwiększone o 74.458 zł, a które dotyczyły spraw z roku ubiegłego – nadwyżki środków obrotowych 

zakładów  budżetowych,  gospodarstw  pomocniczych  jak  i  również  likwidacja  konta  dotycząca 

Zdbic. Kolejne zmiany związane były z rozwiązaniem rezerwy, która przeznaczona była na pomoc 

finansową dla  powiatu w kwestii  dróg oraz  rozwiązanie  i  przychody z  tytułu innych rozliczeń 

krajowych czyli tzw. wolne środki, które finansowały wydatki w wysokości 880.951 zł. Pozostałe 

zmiany polegały na przeniesieniach pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej, które wynikają 

z  toku  realizacji  poszczególnych  planów  finansowych.  Kolejne  zmiany  związane  były  z 

załącznikiem inwestycyjnym oraz załącznikiem dotyczącym zakładów budżetowych, gospodarstw 

pomocniczych. Ponadto skarbnik przedstawiła zmianę, o którą projekt uchwały został uzupełniony, 

a  która  dotyczyła  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  celowej  dla  CEPIK-u 

w  wysokości  9.500  zł.  Kończąc  skarbnik  poinformowała,  że  wydatki  i  dochody po  zmianach 

zostały zwiększone o kwotę 351.617 zł. 

Przewodniczący  podziękował  za  przedstawienie  zmian  po  czym  zapytał  czy  do  zmian 

przedstawionych poza zmianami na posiedzeniach Komisji ktoś z radnych ma zapytania?

Dyskusji nie nawiązano. 



W związku z powyższym przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii Komisji.

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  19  mają  br  .  tj. 

Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinie do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk w imieniu Komisji obradujących w dniu 20 maja br. tj. Komisji 

Oświaty,  Zdrowia  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego na posiedzeniu w dniu 25 maja br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie.

Radny, Pan Józef Jasik zapytał czy kolejna kwota, którą wzmacniamy zadanie związane z budową 

drogi  w  Auguścinie  w  wysokości  120.000  zł  jest  ostatnią  kwotą  przeznaczaną  na  wykonanie 

zadania czy trzeba będzie przeznaczać kolejne środki na jego zakończenie?

Burmistrz odpowiedziała, że łącznie na zadanie w Auguścinie jest zaplanowana kwota w wysokości 

400.000  zł  do  realizacji  w  tym  roku,  z  czego  120.000  przeznaczone  zostało  z  FOGR-u  oraz 

dofinansowanie z rozliczenia bilansu ze środków wolnych.  Kwota 400.000 zł wyliczona została 

przez pracownika ds. inwestycji i remontów, natomiast dokumentacja jest w trakcie opracowywania 

i w związku z tym nie ma jeszcze kosztorysu.

W związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, 

po czym przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXII/ 239 /09 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu

W  związku  z  tym,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  19  mają  br  .  tj. 

Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinie do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk w imieniu Komisji obradujących w dniu 20 maja br. tj. Komisji 

Oświaty,  Zdrowia  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 



przedstawionego projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego na posiedzeniu w dniu 25 maja br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXII/240/09 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu

Burmistrz  wyjaśniła,  że  uchwała  dotyczy  dotacji  przyznawanej  corocznie  na  utrzymanie 

eksploatację systemu Centralnej Ewidencji Pojazdów i Kierowców. Dotacja ta jest zaplanowana w 

budżecie w formie rezerwy, którą następnie poprzez podjęcie uchwały zmienia się w formę dotacji. 

Przewodniczący  przypomniał,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  posiedzenia  Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w dniu 25 mają br. i w związku z powyższym poprosił 

przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisja ta wyraziła jednogłośnie pozytywną 

opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXII/ 241/09 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Województwu Wielkopolskiemu

Przewodniczący poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  19  mają  br  .  tj. 

Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinie do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk w imieniu Komisji obradujących w dniu 20 maja br. tj. Komisji 

Oświaty,  Zdrowia  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego na posiedzeniu w dniu 25 maja br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 



projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXII/242 /09 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

5) przeznaczenia części pożyczki umorzonej przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na zadania inwestycyjne realizowane w zakresie ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej

W związku z tym, że projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Ryszard Janowiak poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 mają br. tj. Komisja 

Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinie do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk  w imieniu Komisji obradujących w dniu 20 maja br. tj. Komisji 

Oświaty,  Zdrowia  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego na posiedzeniu w dniu 25 maja br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXII/ 243/09 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

6) zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk – budowa boiska wielofunkcyjnego 

z zapleczem – Orlik 2012.

Przewodniczący  na  wstępie  przypomniał,  że  projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń 

Komisji i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Ryszard Janowiak poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 maja 2009 r. tj. 

Komisja  Budżetu  i  Finansów  i  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt cyt. uchwały.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  w imieniu  Komisji  obradujących  w dniu  20  maja  2009  r.  tj. 



Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Rozwoju 

Gospodarczego  poinformował,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego  obradująca  w  dniu  25  maja  2009  r.  wyraziła  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXII/244/09 stanowi załącznik nr 10  do protokołu.  

7)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

Projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  i  w  związku  z  powyższym 

przewodniczący Komisji przedstawili opinie.

Radny, Pan Ryszard Janowiak poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 mają br. tj. Komisja 

Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinie do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk w imieniu Komisji obradujących w dniu 20 maja br. tj. Komisji 

Oświaty,  Zdrowia  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego  na  posiedzeniu  w dniu  25  maja  br.  przy  poparciu  3  głosów „za”  i  przy  1  głosie 

„przeciw” pozytywnie zaopiniowała projekt cyt. uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który oznajmił, iż ze względów społecznych będzie głosował 

„przeciw”. Dodał, że dziwi się amnezji kolegów radnych z pierwszej i drugiej kadencji. Natomiast 

uzasadnieniem  sprzeciwu  radnego  jest  wypowiedź  radnego  na  posiedzeniach  styczniowych 

i  lutowych,  do  których  radny  nie  chciałby  w  tej  chwili  wracać.  Na  zakończenie  radny 

zaproponował, aby może podnieść o 20.000 zł wydatki na realizację zadań z zakresu Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych?

Przewodniczący w związku z propozycją radnego zapytał czy jest to wniosek formalny? Jeśli tak to 



wymaga o przegłosowania.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina powiedział,  że  był  to  żart  z  jego  strony,  który  związany  był  ze 

wspomnianą przez radnego amnezją.

W związku z powyższym przewodniczący zamknął dyskusję, po czym przestawił treść projektu 

uchwały i przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 14 głosach „za” i przy 1 głosie „przeciwnym”.

Uchwała Nr XXXII/245/09 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

8) ustalenia opłaty za świadczenia w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych, w szkołach 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Wyrzysk

Na wstępie przewodniczący przestawili opinie do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Ryszard Janowiak poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 mają br. tj. Komisja 

Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinie do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Leonard Borowczyk  w imieniu Komisji obradujących w dniu 20 maja br. tj. Komisji 

Oświaty,  Zdrowia  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego na posiedzeniu w dniu 25 maja br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXII/246/09 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

9)  ustalenia  wysokości  stawki  procentowej  opłaty  adiacenckiej  z  tytułu  wzrostu  wartości 

nieruchomości  w  związku  z  budową  urządzeń  infrastruktury  technicznej  oraz  z  tytułu 

wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego jej podziałem

Również i ten projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji – powiedział przewodniczący – 

i w związku z powyższym poprosił o przestawienie opinii.

Radny, Pan Ryszard Janowiak poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 mają br. tj. Komisja 

Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  wyraziły 

jednogłośnie  pozytywną  opinie  do  cyt.  projektu  uchwały  z  jednoczesnym  uwzględnieniem 



propozycji  zmiany  w  paragrafie  2  projektu  uchwały.  Komisja  wnioskowała  utrzymać 

dotychczasowy stosunek procentowy opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 

spowodowanego jej podziałem w wysokości 15 % różnicy wartości nieruchomości.  

Radny, Pan Leonard Borowczyk  w imieniu Komisji obradujących w dniu 20 maja br. tj. Komisji 

Oświaty,  Zdrowia  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego  powiedział,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego  projektu  uchwały  z  jednoczesnym  uwzględnieniem  propozycji  zmiany 

w paragrafie 2 – zamiast 25 % Komisja zaproponowała 15 % różnicy wartości nieruchomości.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku 

Publicznego na posiedzeniu w dniu 25 maja br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały z jednoczesnym uwzględnieniem propozycji zmiany w paragrafie 2 – zamiast 25 

% Komisja zaproponowała 15 % różnicy wartości nieruchomości.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z zaproponowaną zmianą przewodniczący poddał ją pod głosowanie.

Autopoprawka w wyniku głosowania przyjęta został jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Następnie  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały  wraz  z  przegłosowaną 

autopoprawką, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXII/247 /09 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

10)zabezpieczenia  w  formie  „weksla  in  blanco”  prawidłowego  wydatkowania  środków 

Funduszu  Rozwoju  Kultury  Fizycznej  na  inwestycję  p.n.  „Budowa  centrum  sportowo  – 

rekreacyjnego w Osieku nad Notecią – boisko wielofunkcyjne” w ramach programu „Budowa 

wielofunkcyjnych boisk sportowych ogólnie dostępnych dla dzieci i młodzieży”  

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  wyjaśniła,  że  wymóg  zabezpieczenia  prawidłowego 

wydatkowania wynika z rozporządzenia i stąd wola Rady w formie uchwały jest niezbędna.

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosownia.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXII/248 /09 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

O godzinie 1450 przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę do godziny 1500.

O godzinie 1500 wznowiono obrady przy stanie 15 radnych.

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XXXII Sesję Rady Miejskiej 



w Wyrzysku w dniu 29 mają 2009 r. stanowią załącznik nr 15 do protokołu.

10.Informacja  Przewodniczącego  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za II półrocze 2008 r. 

oraz informacja Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Wyrzysku o stanie ochrony środowiska na terenie Gminy Wyrzysk. 

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski przedstawił  informację  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku 

publicznego  na  terenie  gminy  Wyrzysk  za  okres  drugiego  półrocza  2008  roku  wskazując  na 

najważniejsze kwestie. 

W okresie drugiego półrocza 2008 roku wszczęto 92 dochodzenia i stąd dynamika wyniosła 76 %, 

natomiast wskaźnik wykrywalności wyniósł 83,4 %. Podstawowymi zagrożeniami występującymi 

na  terenie  działania  gminy  Wyrzysk  były  przestępstwa  przeciwko  mieniu.  W  okresie 

sprawozdawczym dwóch  nieletnich  popełniło  dwa  czyny  karalne,  jednak  nieletni  nie  stanowią 

poważnego  zagrożenia  stanu  bezpieczeństwa  na  podległym  terenie  –  powiedział  radny.  Duży 

wpływ na  stan zagrożenia  i  poczucie  bezpieczeństwa miały zdarzenia  w ruchu drogowym.  Jak 

wiadomo – wspomniał radny – przez teren gminy Wyrzysk przebiega trasa krajowa K-10 oraz dwie 

drogi wojewódzkie W-194 i W-242, na których stwierdza się wzmożony ruch kołowy od kilku lat, 

a dodatkowo występują obecnie utrudnienia związane z budową obwodnicy.  Ogółem w drugim 

półroczu  miało  miejsce 60 zdarzeń drogowych – 6 wypadków, w tym osób zabitych nie  było, 

efektem  było  siedem  osób  rannych  oraz  54  kolizje.  Ujawniono  łącznie  czworo  nietrzeźwych 

kierujących. Sporządzono 20 wniosków do Sądu Grodzkiego w Chodzieży, siedem za wykroczenia 

przeciwko  mieniu  i  13  za  inne  wykroczenia.  W dalszym  ciągu  potencjalnie  duże  zagrożenie 

występuje i występować będzie w Osieku nad Notecią w soboty podczas trwania dyskotek. W tym 

czasie  jednak  następuje  wzmożenie  służby  prewencyjnej  i  nadal  tak  będzie  ona  planowana. 

W drugim półroczu:

– wylegitymowano 2466 osób,

– przeprowadzono interwencji    518, w tym 257 domowych i 261 publicznych,

– nałożono  mandatów  karnych  97,  w  tym  za  wykroczenia  przeciwko  bezpieczeństwu 

i  porządkowi  w  ruchu  na  drogach  79,  porządkowi  i  spokojowi  publicznemu  6,  

bezpieczeństwu osób i mienia 1, inne 11,

– zatrzymano praw jazdy 4

– zatrzymano dowodów rejestracyjnych 22.

Celem  zapobieżenia  zbiorowym  zakłóceniom  ładu  i  porządku  publicznego  nasilono  służby 



w trakcie odbywania się masowych imprez. Wcześniej też nawiązywano kontakt z organizatorami 

tych  imprez,  ustalano  plan  wspólnych  działań,  omawiano  przebieg  imprez  i  sposób  ich 

zabezpieczenia. W drugiej połowie 2008 roku przestępczość przedstawiała się następująco:

- odnotowano cztery przestępstwa – nietrzeźwy kierujący pojazdem, rowerem – Bielawy Nowe 1, 

Osiek n/Not. 2 i Glesno 1,

- dziewięć zdarzeń kradzieży cudzej rzeczy – Glesno 1, Wyrzysk 5, Auguścin 1, Bielawy Nowe 1 

i Klawek 1,

- dwa zdarzenia w postaci naruszenia praw pracownika – Osiek n/Not. 2,

- cztery przestępstwa w charakterze znęcania się – Wyrzysk 1, Osiek n/Not. 1, Dobrzyniewo 1 oraz 

Kosztowo 1,

- czternaście przestępstw polegających na kradzieży z włamaniem – Wyrzysk 4, Osiek n/not. 3, 

Kosztowo 1, Polanowo 1, Żuławka 2, Bielawy Nowe 1, Auguścin 1 oraz Bagdad 1. Na czternaście 

odnotowanych przestępstwa trzy dotyczyły kradzieży pojazdów w Wyrzysku, Osieku n/Not. Oraz 

Bagdadzie,

- cztery przestępstwa w charakterze groźby karalnej – Falmierowo 1 i Wyrzysk 3,

- cztery przestępstwa polegające na uszkodzeniu mienia = Wyrzysk 1, Osiek n/Not. 1, Zielona Góra 

1 i Dąbki 1,

- jedno przestępstwo w charakterze uchylania się od alimentów w Wyrzysku,

-  dwa  przypadki  przestępstwa  polegającego  na  przywłaszczeniu  mienia  w  Falmierowie  oraz 

Wyrzysku,

- dwa przestępstwa naruszenia zakazu sądowego – Wyrzysk 1, Osiek n/Not. 1,

- dwa przypadki uszkodzenia ciała w Osieku n/Not.,

- cztery oszustwa – Wyrzysk 33 oraz Kościerzyn Wielki 1,

- cztery przypadki przestępstwa polegającego na kradzieży energii elektrycznej – Wyrzysk 2 oraz 

Osiek n/Not. 2.

Kolejną  jednostką  na  terenie  gminy  Wyrzysk,  która  w  ramach  służebnej  roli  w  celu  poprawy 

bezpieczeństwa,  ładu  i  porządku  publicznego  jest  straż  Miejska  w  Wyrzysku.  Straż  Miejska 

wspólnie z Policją patrolowała okolice szkół w celu poprawy bezpieczeństwa dzieci oraz przez cały 

czas  współpracowała  z  pedagogami  szkolnymi  udzielając  pomocy w egzekwowaniu  obowiązku 

szkolnego. Strażnicy kontrolowali ponadto stan czystości ulic, chodników i posesji oraz posiadania 

urządzeń do gromadzenia odpadów stałych i ciekłych. Jednym z ważniejszych działań były kontrole 

targowiska miejskiego w celu uniknięcia sprzedaży nielegalnie sprowadzonego alkoholu i innych 

używek  bez  akcyzy.  Wszystkie  imprezy  artystyczne,  sportowe  i  okolicznościowe  były 

zabezpieczone przez Straż Miejską i Policję. Podczas trwania tych imprez doszło tylko do jednego 



incydentu  niszczenia  oświetlenia  w  parku  miejskim,  jednak  sprawcy  czynu  zostali  ustaleni 

i  ukarani.  Na  zgłoszenia  mieszkańców  gminy  o  pomoc  interweniowała  Straż  z  Miejska 

w  122  przypadkach.  Wszystkie  padłe  zwierzęta  na  drogach  zostały  usunięte  i  przekazane  do 

utylizacji  w  zakładzie  „Farmutil”  Śmiłowo.  Również  każdy  bezpański  pies  został  schwytany 

i  przekazany  do  schroniska.  Ponadto  Straż  współpracowała  z  Miejsko  Gminnym  Ośrodkiem 

Pomocy Społecznej udzielając pracownikom asysty podczas trwania wywiadów w środowiskach 

niebezpiecznych.  Reasumując  Straż  Miejska  w  celu  poprawy  bezpieczeństwa  interweniowała 

w następujących przypadkach:

– wykroczenia przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu – 19,

– wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia – 14,

– wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu w komunikacji – 43,

– wykroczenia przeciwko zdrowiu – 6,

– wykroczenia przeciwko obyczajowości – 7,

– wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego – 5,

– szkodnictwo leśne, polne i ogrodowe – 9,

– ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminie – 52,

– osoby doprowadzane do izb wytrzeźwień lub miejsca zamieszkania – 9,

– konwojowanie dokumentów poczty specjalnej i wartości pieniężnych – 52,

– zabezpieczenie miejsc zdarzeń i wypadków – 6.

Ponadto nałożono 26 mandatów karnych.

Kolejna służba jaką jest Straż Pożarna w roku 2008 odnotowała zwiększoną liczbę pożarów, były to 

w szczególności pożary budynków mieszkalnych oraz inwentarskich – jak np. w Polinowie, gdzie 

pożar spowodował znaczne straty. Ponadto strażacy zajmowali się likwidacją innych skutków jak 

i  wypadków drogowych,  komunikacyjnych,  usuwaniem złośliwych  owadów  oraz  ewentualnym 

usuwaniem skutków i wichór. Straż Pożarna współdziałała również z pozostałymi jednostkami jak 

Strażą Miejską oraz Policją

Przewodniczący  Rady  podziękował  radnemu  za  przedstawienie  informacji,  po  czym  otworzył 

dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Następnie  przewodniczący  poprosił  radnego,  Pana  Kazimierza  Zielińskiego  o  przedstawienie 

informacji w zakresie ochrony środowiska na terenie gminy Wyrzysk.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że na terenie gminy Wyrzysk w zakresie ochrony 



środowiska  zrobiono  wiele,  jednak  wiele  jeszcze  pozostało  do  zrobienia.  Odnośnie  gospodarki 

odpadami  radny  stwierdził,  iż  gmina  Wyrzysk  nie  posiada  spisu  „dzikich  „wysypisk  śmieci. 

Wysypiska  takie  są  likwidowane  doraźnie  po  uzyskaniu  informacji  o  ich  istnieniu.  Radny 

z  przykrością  stwierdził,  że  wysypisk  takich  na  terenie  gminy  Wyrzysk  jest  kilkadziesiąt 

i w związku z tym zwrócił się do Pani burmistrz z prośbą, aby w przyszłym budżecie zaplanować 

więcej środków na ich usuwanie. Wysypisk tych będzie więcej – dodał radny – ponieważ z końcem 

roku nastąpi zamknięcie wysypiska w Bagdadzie. Na wysypisku w Bagdadzie zdeponowano 1850 

ton,  a  tylko  1172  tony  były  z  tego  wywiezienie  na  składowisko  w  Kłodzie.  Reszta  niestety 

pozostała. I tak  pozostanie – powiedział radny - śmieci będą rozsypywane po rowach i lasach. Jako 

przykład  wzorowego  przestrzegania  ustawy  o  ochronie  środowiska  radny  podał  Niemcy  czy 

Austrię, gdzie ostatnio był. Jednak wszystko to nie zależy tylko od gminy, ale również od państwa – 

stwierdził radny. W krajach wskazanych  przez radnego kupując butelkę wody w plastiku płaci się 

za opakowanie i gdyby podobnie było u nas to butelki takiej nie znaleziono by nigdzie. Ponadto 

w  Urzędzie  znajduje  się  ewidencja  pokryć  dachowych  z  eternitu  i  właściciele,  którzy  będą 

likwidować te pokrycia mają zabezpieczone w budżecie środki na pokrycie części kosztów z tym 

związanych. W kwestii ścieków płynnych na ternie gminy Wyrzysk radny powiedział, że znajduje 

się oczyszczalnia ścieków na ulicy Pod Czubatką jednak tylko 30 %  mieszkańców ma umożliwione 

dostarczenie  ścieków  poprzez  kanalizację,  natomiast  70  %  jest  jeszcze  obsługiwana  taborem 

ascenizacyjnym.  Systemem  kanalizacyjnym  jest  doprowadzane  238.000  m3 ścieków,  natomiast 

17.000 m3  dowożone wozami ascenizacyjnymi.  Jednakże  w zakresie tym zaszła duża poprawa, 

ponieważ do niedawna osoby dowożące ścieki do oczyszczalni nie dojeżdżały, a ścieki wylewane 

były  do  rowów.  Zmianę  tę  spowodowała  interwencja  Straży  Miejskiej  i  ciągły  nadzór.  Gmina 

zabezpieczyła również w budżecie środki na dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Ponadto na terenie gminy prowadzone są akcje ekologiczne oraz edukacja w tym zakresie mając 

ana celu poprawę dotychczasowego stanu. Jednak  - jak stwierdził radny – potrzeba będzie jeszcze 

dwóch pokoleń, aby znalazło to odzwierciedlenie i faktyczną poprawę. 

Przewodniczący podziękował radnemu za przedstawienie informacji i  przyznał,  że w godzinach 

wieczornych  i  nocnych  podrzucane  są  śmieci  do  zbiorowych  śmietników.  Jednak  uważa,  że 

edukacja społeczna winna trwać i jeśli wspólnie będziemy o to dbać to efekty zostaną osiągnięte. 

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję.

Głos zabrał radna, pani Teresa Pinkowska, która zapytała czy jest wyznaczony termin oraz miejsce 

odbioru odpadów typu elektrycznego, elektronicznego?

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiedziała, że szczegółowych informacji udzieli na piśmie. 

Ponadto poinformowała, że na stronie gminy Wyrzysk jest informacja o punktach odbioru takiego 



sprzętu,  sklepach,  w  których  są  zbierane  baterie,  urządzenia  elektryczne  itp.  Odnośnie 

wielogabarytowych odpadów powiedziała, że są poczynione uzgodnienia z Altvaterem i jeśli tylko 

zostanie wyznaczony konkretny termin to będzie stosowna informacja w tym zakresie.

Przewodniczący  dodał,  że  najszybciej  została  rozwiązana  kwestia  baterii  poprzez  ustawienie 

stosownych pojemników w Urzędzie gdzie można wyrzucać baterie. Przewodniczący zwrócił się z 

zapytaniem do radnej czy jest usatysfakcjonowana odpowiedzią?

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska podziękowała  za  odpowiedź,  jednak  wyjaśniła,  że  społeczności 

najbardziej chodzi o wyznaczenie placu, na którym mogliby składować odpady.

   

11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący poinformował,  że  w okresie  międzysesyjnym na jego ręce nie  wpłynęła  żadna 

interpelacja i stąd też brak był odpowiedzi na nie.

12. Interpelacje i zapytania radnych.

Radna, Pani Teresa Pinkowska  zwróciła się z prośbą o wystosowanie pism do szkół, organizacji 

przy  których  znajdują  się  place  zabaw  z  apelem  o  zabezpieczenie  miejsc  szczególnie 

niebezpiecznych dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji letnich. Radna wskazała w szczególności 

na zabezpieczenie zniszczonych urządzeń, koszy oraz ustawienie stosownych tabliczek zakazu przy 

kąpieliskach i miejscach szczególnie niebezpiecznych. 

Radny, Pan Edward Gaczkowski  interpelował o wystosowanie pisma do zarządcy drogi nr 377 na 

odcinku Ruda – Kaczory ze wskazaniem na powstałe wyłomy w w/w drodze. Radny stwierdził, że 

droga ta była remontowana około półtora miesiąca temu, jednak najprawdopodobniej ze względu na 

jakość świadczonych usług stan nawierzchni uległ ponownemu zniszczeniu. Ponadto radny wskazał 

na stan drogi biegnącej od Komorowa do Osieka oraz w miejscowości Dąbki. 

Radny, Pan Leonard Borowczyk zwrócił uwagę na drogę powiatową Wyrzysk – Glesno, na której to 

po lewej stronie znajduje się  głęboki wyłom stwarzający zagrożenie dla ruchu pojazdów. Ponadto 

na  tej  samej  drodze  przy  krawężnikach  wzdłuż  posesji  ze  względu  na  nierówności  na  drodze 

powstały zastoiny, w których zalega woda. Podczas ruchu piesi oraz budynki znajdujące się przy 

ulicy narażeni są  na ochlapywanie przez przejeżdżające tę drogą pojazdy.

Radny,  Pan  Józef  Jasik   ponowił  interpelację  dot.  odbioru  wód  deszczowych  z  górnej  części 



Wyrzyska,tj.  z  ulicy  Bydgoskiej,  Pomorskiej,  Krajeńskiej,  POM-u  i  Centrali  Nasiennej.  Radny 

powiedział,  że wody te spływają do rzeki Łobzonki i  w dolnej  części gdzie została zniszczona 

kanalizacja deszczowa, funkcjonuje odpływ w postaci małego strumyka rzeczki. Ponadto sytuacja 

ta prowadzi do dalszego uszkadzania skarpy przez spływającą wodę.    

Następnie  radny  interpelował  o  wskazanie  etapu  rozwiązania  problemu  budowli  pawilonu 

handlowego przy stawie miejskim w Wyrzysku.

Radny, Pan Lech Ozimina  interpelował o odświeżenie znaku ograniczającego prędkość do 30 km/h 

znajdującego się przy wejściu głównym do Gimnazjum w Wyrzysku poprzez wytarcie go przez 

sprzątaczkę tut. Gimnazjum.

13.Odpowiedzi na interpelacje.

Odpowiadając na interpelację radnej, Pani Teresy Pinkowskiej Burmistrz powiedziała, że kosze są 

na bieżąco remontowane w mieście, natomiast na terenie szkół za bieżące utrzymanie wszelkich 

urządzeń odpowiadają dyrektorzy szkół i do chwili obecnej nie było żadnych uwag odnośnie ich 

jakości. W kwestii placów zabaw Burmistrz odpowiedziała, że znajdują się dwa nowe place zabaw, 

w Osieku n. Not. i przy stawie w Wyrzysku, które posiadają stosowne atesty. W kwestii ustawienia 

tabliczek Burmistrz powiedziała, że należałoby się zastanowić kto powinien to zrobić, ponieważ 

właścicielem nie jest Gmina. Ponadto nie ma wyznaczonych kąpielisk przy rzece Łobzonce  i jeśli 

ktoś  korzysta  z  kąpieli  w  rzece  to  robi  to  na  własną  odpowiedzialność,  natomiast  za  dzieci 

odpowiadają rodzice. 

Na  interpelację  radnego,  Pana  Edwarda  Gaczkowskiego  Burmistrz  odpowiedziała,  że  zostanie 

wystosowane pismo do starostwa o ustosunkowanie się do w/w kwestii.   

Odnośnie interpelacji radnego, Pana Leonarda Borowczyka Burmistrz odpowiedziała, że zostanie 

wystosowane pismo do starostwa o ustosunkowanie się do w/w kwestii.  

Ustosunkowując się do interpelacji radnego, Pana Józefa Jasika w kwestii deszczówki Burmistrz 

odpowiedziała, że odpowiedzialnym za odprowadzenie deszczówki z utwardzonych placów, ulic 

osiedlowych czy terenów zakładów pracy jest właściciel, użytkownik nieruchomości. 

Natomiast  odnośnie  pawilonu  handlowego  przy  stawie  Burmistrz  odpowiedziała,  że  w  planie 

zagospodarowania  przestrzennego  miejsce  to  zostało  uchwalone  jako  miejsce  przeznaczone  na 

świadczenie  wszelkiego  rodzaju  usług,  poza  usługami  uciążliwymi  typu  handel  paliwami  itp. 

Nieruchomość ta została wystawiona na sprzedaż w drodze przetargu, jednak osoba zainteresowana 

zakupem nie stawiła się na podpisanie umowy i w związku z tym sprawa jest nadal otwarta.      



14. Wystąpienia sołtysów.

Sołtys Auguścina, Pani Justyna Kukurowska podziękowała Wysokiej Radzie za przekazanie kwoty 

na budowę drogi w Auguścinie, dzięki czemu wykonana zostanie w roku bieżącym. 

W związku z nie zgłoszeniem ze strony sołtysów zapytań przewodniczący zamknął przedmiotowy 

punkt obrad.

15. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Edward Gaczkowski   poinformował oraz tym samym zaprosił na zawody sportowo – 

pożarnicze na szczeblu Miasta i Gminy Wyrzysk, które odbędą się w dniu 7 czerwca br. o godzinie 

1500 na stadionie TSK „Orzeł”Osiek n. Not. Ponadto radny poinformował i zaprosił na uroczystość 

obchodów 100-lecia powstania Ochotniczej Straży Pożarnej w Osieku nad Notecią, które odbędą 

się  w  dniu  21  czerwca  2009  r.  o  godzinie  1100 i  rozpoczną  od  Mszy Św.,  a  następnie  dalsze 

uroczystości będą odbywały się na stadionie w Osieku nad Notecią.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk w  związku  ze  zobowiązaniem  Komisji  Rewizyjnej  do 

przedstawienia w miesiącu czerwcu planu pracy na II półrocze 2009 r.  zwrócił się z prośbą do 

radnych koleżanki i kolegów o wskazanie propozycji do planu pracy.  

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer   podziękował  wszystkim  uczestniczącym  w  Dniu 

Skupienia oraz w Dniu Samorządowca w dniu 23 maja 2009 r. w Górce Klasztornej. Następnie 

przewodniczący  przekazał  od  Komendanta  Policji  Pana  Leszka  Haufy  w  imieniu  Komendanta 

Powiatowego Policji podziękowania dla Pani Burmistrz oraz Wysokiej Rady za przekazanie 20.000 

zł  na  zakup  paliwa  dla  Komisariatu  Policji  w  Wyrzysku.  Kolejną  sprawą  przekazaną  przez 

przewodniczącego było zaproszenie w imieniu Dyrektora MGOK w Wyrzysku oraz własnym na 

koncert  Pani  Haliny  Kunickiej,  który  odbędzie  się  w  dniu  dzisiejszym o  godzinie  1900 w  sali 

widowiskowej przy ul. Parkowej w Wyrzysku. Ponadto przewodniczący przypomniał o debacie n. t. 

komercjalizacji  szpitala  w Wyrzysku,na którą radni  otrzymali  stosowne zaproszenia od Starosty 

Pilskiego, Pana Tomasza Bugajskiego, a która odbędzie się w dniu 9 czerwca br. o godz. 1600 na sali 

widowiskowej  w  Wyrzysku.  Na  zakończenie  przewodniczący  w  imieniu  Pani  Burmistrz  oraz 

Wysokiej Rady złożył serdeczne podziękowania Pani sołtys, Radzie Sołeckiej oraz radnemu, Panu 

Krzysztofowi Bartkusowi i operatorowi sprzętu nagrywającego za zorganizowanie i umożliwienie 

odbycia sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku w sołectwie Kosztowo. 

Pani  Burmistrz,  Maria  Bratkowska również  podziękowała  za  przygotowanie  i  trud  włożony 

w organizację sesji. Podziękowania skierowała także na ręce Pani dyrektor za przygotowanie dzieci 

do występów.



16. Zakończenie obrad.

O godzinie 1600 przewodniczący Rady zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła            Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady

Aleksandra Brzezińska Radny, Pan Leonard Borowczyk              Stefan Rymer

podinspektor ds kadrowych

i obsługi rady gminy


